
                                                        Protokół Nr XLI / 2006 
                                           z sesji  Rady Gminy Łęka Opatowska 
                                                odbytej w dniu  28 czerwca  2006 r. 
                                       w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Łęce Opatowskiej 
     
 
 
Pkt 1. Otwarcie sesji 
 
Posiedzenie Rady Gminy w dniu 28 czerwca  2005 r. o godz.  1100    w Sali posiedzeń Urzędu Gminy 
otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Zimoch. Otwierając sesję serdecznie 
powitał panie i panów radnych, wójta,  skarbnik gminy, sekretarz,  kierowników jednostek  administracji, 
sołtysów,  zastępcę Komendanta Powiatowego Policji Krzysztofa Zimnego oraz wszystkich obecnych na 
sali obrad. 
Przewodniczący Rady poinformował, że na 15 radnych jest obecnych 14 i rada jest władna do 
podejmowania wniosków i uchwał. Nieobecny usprawiedliwiony  to  radny Jeziorny Eugeniusz (wyjazd do 
kliniki). 
Lista radnych  i sołtysów  stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Pkt  2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Następnie przewodniczący rady odczytał porządek obrad, który stanowi załącznik  do niniejszego protokołu. 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 
4. Sprawozdanie wójta z jego pracy w okresie międzysesyjnym oraz realizacji wniosków i uchwał 
5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

- zmian w podziale gminy Łęka Opatowska na okręgi wyborcze, ich granic i numerów oraz liczby 
  wybieranych radnych w każdym okręgu, 
- regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 
- zmiany w budżecie gminy na 2006 rok, 

6.   Informacja Komendanta  Policji w Kępnie o bezpieczeństwie na terenie powiatu oraz gminy 
7.   Informacja Dyrektora SBL Kępno o kondycji banku 
8.   Interpelacje radnych oraz wolne głosy i wnioski. 
9.   Zakończenie sesji 

 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że ze względu na posiedzenie rady nadzorczej banku nie 
będzie informacji dyrektora SBL w Kępnie o kondycji banku, natomiast w tym punkcie informację o  
możliwości szerokiego dostępu do Internetu przedstawi Pan Zenon Majchrowski z Telekomunikacji Polskiej. 
Wobec powyższego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowadzeniu zmian 
– za głosowało 14 radnych (jednogłośnie).   
 
Pkt  3. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji 
 
Radny Appel Józef  zaproponował odstąpienie od czytania protokołu. 
Radni zgodzili się z jego zdaniem i jednogłośnie  przyjęli protokół z sesji  Nr XL z dnia 31.05. 2006 roku. 
 
Pkt  4.  Sprawozdanie Wójta z jego pracy  w okresie między sesyjnym oraz realizacji wniosków i 
uchwał 
 
Sprawozdanie Wójta z jego pracy w okresie między sesyjnym stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Do wystąpienia  Wójta radni mieli następujące uwagi  pytania: 
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Radny  Kłodnicki Zdzisław zapytał, kogo wójt przesunął w zakresie czynności na oczyszczalnię ścieków, i 
poprosił o poinformowanie, który z pracowników urzędu będzie obsługiwał. Radny podziękował panu 
wójtowi za doprowadzenie drogi w Łęce do normalnego stanu  po jej rozkopaniu w trakcie budowy 
kanalizacji , a także za rozstrzygnięcie przetargu na drogę Lipie – Kuźnica Słupska. 
 
Radny Flaczyk Jerzy spytał czy powiat zrobi odcinek drogi między Lipiem a Kuźnicą, który do nich należy ? 
 
Wójt Gminy Szalek Wacław odpowiedział, że na razie na oczyszczalni będzie pan Konieczny Leszek, 
doraźnie będzie przeszkolonych jeszcze 5 osób również z pracowników urzędu. Od poniedziałku musi na 
oczyszczalni być już osoba. Jeśli chodzi o drogę w Łęce Opatowskiej to firma zrobiła ją zgodnie z 
harmonogramem i dlatego przez długi okres były niedogodności z przejazdem. Odpowiadając na zapytanie 
radnego Flaczyka wójt powiedział, że powiat w sprawie tego odcinka drogi nawet nie drgnął. Do tej pory 
przetargi na wykonanie zadań drogowych robił Powiatowy Zarząd Dróg, natomiast teraz przetargi rozpisuje 
ktoś inny. Pani dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg poinformowała, że na ten odcinek nie ma nawet 
dokumentacji, zapisana jest tylko kwota finansowa. 
 
Radny Nawrot Ignacy dodał, że na spotkaniu ze Starostą odcinek drogi powiatowej między Kuźnicą, a 
Lipiem został przyrzeczony. Radny pogratulował pięknego placu zabaw dla dzieci w Siemianicach, 
przypominając jednocześnie, żeby nie zapominać o innych wioskach. 
 
Radny Flaczyk Jerzy zwrócił uwagę, że droga przez Łękę jest jaka taka, natomiast chodnik w niektórych 
miejscach jest fatalny. Poprosił o zwrócenie firmie uwagi w tym względzie. 
 
Wójt Gminy odpowiedział radnemu Flaczykowi, że w środę odbyła się tzw. komisja techniczna której 
zadaniem był odbiór kanalizacji i oczyszczalni wraz z pracownikami urzędu i zapisano w protokóle jakie 
usterki są do usunięcia. 
 
Sołtys Gąszczak Dariusz poprosił, aby nie zapomniano o doprowadzeniu do  stanu z przed kanalizacji  ulicy 
Słonecznej, która miała być wysypana kamieniem. 
 
Przewodniczący Rady zaapelował, aby faktycznie przyjrzeć się wszystkim niedociągnięciom, dopóki 
jeszcze nie mamy zapłaconej jednej faktury, co będzie mobilizowało do zakończenia prac. 
 
Radny Kopis Adam zapytał odnośnie konsultacji społecznych w sprawie budynku po doktorze Tomczaku  
w Opatowie.  
 
Sekretarz Krzywańska Cecylia wyjaśniła, że na dzień dzisiejszy podjęta przez radnych uchwała o 
konsultacjach społecznych nie obowiązuje ponieważ nie ukazała się jeszcze w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Wielkopolskiego, gdzie mają nawał  do drukowania i nawet wstępnie  nie mogą powiedzieć 
kiedy się ukaże. 
 
Radny Zalewski Leszek poprosił o zamontowanie w całości progu spowolniającego, który zamontowany jest 
tylko w części na ulicy Słonecznej w Łęce Opatowskiej, co powoduje rozwijanie nadmiernej prędkości 
zwłaszcza na motorach. 
 
Przewodniczący Rady Zimoch Piotr przypomniał, że swego czasu Pan Jóźwiakowski zwrócił się z 
wnioskiem o sprzedanie ziemi sołeckiej w Piaskach, gdzie też  wymagana jest konsultacja społeczna, może 
trzeba zrobić to w formie opinii zanim uchwała wejdzie w życie, ponieważ w nieskończoność odwlekać 
sprawy nie można. 
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Swego czasu podjęto sprawę tzw. partnerstwa z powiatem  dot. finansowania drogi Biadaszki – Młynarka 
 i na dzień dzisiejszy nie ma podpisanego żadnego porozumienia ze Starostą. Tyle czasu upłynęło od 
uchwalenia budżetu, gdzie na ten cel zapisano kwotę 205 tyś. złotych. Przewodniczący zwrócił uwagę 
wójtowi, że sprawę tę należy załatwić, tym bardziej, że delegacji do Starostwa przez niego podpisanych 
trochę jest.  
 
Wójt Gminy Szalek Wacław wyjaśnił, że do Starosty  po uchwaleniu budżetu została wysłana informacja w 
tej sprawie i wójt czeka na ruch ze strony Starosty, a trudno żeby zmuszał Starostę do działania skoro nie 
jesteśmy właścicielami drogi. W budżecie powiatu zostały zapisane wszystkie inwestycje drogowe o których 
mowa i podane jako informacja w lokalnej gazecie. 
Jeśli chodzi o konsultacje społeczne dot. mieszkania w Opatowie i sprzedaży działki  w  Piaskach to cała 
sprawę wstrzymuje  strona formalna, brak publikacji uchwały w dzienniku urzędowym. W przypadku 
Opatowa konsultacje zrobione nową metodą nic nie dają, ponieważ stanowisko Opatowa, wyrażone na 
zebraniu wiejskim co do mieszkania po lekarzu jest jasne.  Gdyby dzisiaj zapadła aprobata rady w tej 
sprawie wójt nie czekałby na kolejne zebranie wiejskie w Opatowie i podjął działania. 
Jeśli chodzi o Piaski wójt zasugerował, zgodnie  z wolą sołtysa wsi Piaski, przeprowadzenie konsultacji wg 
nowej uchwały, ponieważ zdanie mieszkańców Piasek w sprawie sprzedaży ziemi sołeckiej Panu 
Jóźwiakowskiemu są podzielone.  
 
Przewodniczący Rady Zimoch Piotr stwierdził, że nie należy czekać na publikację uchwały w sprawie 
konsultacji społecznych w dzienniku urzędowym, natomiast spytać mieszkańców Piasek o opinię w formie 
ankiety. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław dodał, że krzyżówkę do Rakowa projektant już robił i mierzył. 
 
Pkt  5. Podjęcie uchwał w sprawie 
 
Jako pierwszy radni rozpatrzyli projekt uchwały  w sprawie zmian w podziale Gminy Łęka Opatowska na 
okręgi wyborcze, ich granice i numerów oraz liczby wybieranych radnych w każdym okręgu. 
 
Przewodniczący Rady Zimoch Piotr wyjaśnił, że są dwa projekty uchwały: 
- pierwszy  projekt to propozycja wójta w którym proponuje się  połączenie  Szalonki z Lipiem tworząc jeden 
okręg wyborczy, 
- drugi projekt Przewodniczącego rady w którym proponuje się połączenie Szalonki z Łęką Opatowską. 
Poprosił również radnych o ustosunkowanie się do obu projektów. 
 
Jako pierwsza głos zabrała radna z Szalonki Gąszczak Beata, która poinformowała radnych, że w tej 
sprawie odbyło się zebranie wiejskie w Szalonce, gdzie poinformowano mieszkańców, że wieś Szalonka nie 
będzie samodzielnym okręgiem wyborczym.  Mieszkańcy są bardzo zawiedzeni i wyrazili chęć przyłączenia  
Szalonki do okręgu wyborczego w Łęce Opatowskiej, a nie w Lipiu. 
 
Sołtys wsi Szalonka Holka Kazimiera potwierdziła słowa radnej Gąszczak, dodając iż mieszkańcy wsi 
uznali, że skoro należą do obwodu wyborczego w Łęce Opatowskiej, głosują w Łęce  i dlatego są za 
włączeniem ich do wsi Łęka Opatowska.  
 
Radny Kłodnicki Zdzisław zauważył, że Lipie w pierwowzorze było ujęte razem z Szalonką, mimo, że 
spełniało minimum aby być samodzielnym okręgiem wyborczym. Jest zadowolony, że Lipie zachowało swój 
mandat. Radny powiedział , podkreślając, że mówi to z pełną świadomością, że ma pewien niedosyt. Gdyby 
wcześniej pomyślano w tym temacie można było mandat dla Szalonki zostawić. Wójt doskonale wie, że w 
gminie był już taki okres, że 2 lub 3 domy z Łęki głosowały w okręgu Szalonki. Łęka na tym nie ucierpiała, a 
Szalonka miała mandat. 
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Ustawa samorządowa dopuszcza nawet zmianę sołectw w tym względzie. 
 
Wójt wtrącił radnemu, że opowiada głupoty. 
 
Radny stwierdził, że może głupoty opowiada, ale on nigdy nie powiedział wójtowi, ze opowiada głupoty, 
chociaż były ku temu podstawy. 
Radny upierał się, że można było doprowadzić do zmiany granic sołectwa żeby zachować normę 
przedstawicielstwa. Radny potwierdził również, że w tej sprawie był 2 lub 3 razy u pani sekretarz i mówi 
niepopularne rzeczy, ale mówi prawdę. Jako gospodarz wójt nie zadbał o społeczeństwo Szalonki, żeby 
mieli swój mandat w radzie. 
 
Radny Nawrot Ignacy zauważył, że po 16 latach demokracji, co 4 lata jedno sołectwo traci mandat. Jak taka 
mała wioska ma się bronić. Najpierw pozbawiliśmy mandatu Kuźnicę, później Mariankę, teraz Szalonkę, a 
za 4 lata nie wiadomo kogo. Radny zauważył, że wójt jeździ na różne spotkania i należy monitować takie 
rzeczy wyżej, że tak nie może być, kto ma bronić małe wioski, pytał radny. 
 
Radna Gąszczak Beata dodała, że będąc w Delegaturze Krajowego Biura Wyborczego, dyrektor Pani Spież  
powiedziała, że odpowiednio wcześniej można było przesunąć granice sołectwa, ale to zależy tylko od 
dobrej woli wójta. 
 
Wójt Gminy Szalek Wacław odpowiedział, że nie zgadza się ze stwierdzeniem, iż od jego dobrej woli zależy 
połączenie okręgów. Prawo jest takie, a nie inne. Radny Kłodnicki mówi nie prawdę i wprowadza w błąd 
mieszkańców Szalonki i społeczeństwo gminy. Wójt uważa, że najbardziej sprawiedliwe połączenie jest 
Szalonki z Lipiem ponieważ daje ona szansę Szalonce pół na pół. Przy innym połączeniu np. z Łęką 
,Szalonka nie ma żadnej szansy otrzymania mandatu. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław spytał radcę prawnego czy możliwa jest zmiana sołectwa w celu zapewnienia 
mandatu. 
 
Sekretarz Krzywańska Cecylia odpowiedział, że granice sołectw zmienia Minister Spraw Wewnętrznych. 
 
Radny Kłodnicki nie dawał za wygraną i zapytał, czemu kilka lat temu była zmiana i część Łęki od kaplicy 
głosowała na radnego z Szalonki. 
 
Sekretarz wyjaśniła, że to nie była zmiana granicy sołectwa. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław stwierdził, że źle się wyraził mówiąc o zmianie granicy sołectwa i zapytał, czy 
jego intencji nie można zrozumieć. 
 
Przewodniczący Rady Zimoch Piotr wyjaśnił, że można było uchwałą rady przyłączyć np. 3 domy z Lipia do 
Szalonki  i wtedy jedna i druga wioska miała by mandat. 
 
Radny Zalewski Leszek dodał, że przy połączeniu  Szalonki z Lipiem jedna z tych wiosek traci mandat i nie 
ma radnego. Połączenie z Opatowem czy Łęką daje jakąś szansę. Radny Zalewski wypomniał wójtowi, że 
nie rozmawiał z mieszkańcami Szalonki i przygotował uchwałę. Kiedy poprosił o wycofanie uchwały z 
porządku obrad na poprzedniej sesji to odpowiedział wójt, że chodzi tylko o dyskusję. Tak się nie robi 
powiedział radny. 
Następnie Przewodniczący Rady Zimoch Piotr stwierdził, że decyzja społeczeństwa winna być 
uszanowana, ale w związku z dwoma projektami uchwał w sprawie zmian w podziale Gminy Łęka 
Opatowska na okręgi wyborcze odczytał  projekty uchwał i  poddał pod głosowanie: 
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Radni odrzucili projekt uchwały złożony przez wójta gdzie miejscowość Szalonka dopisano do  okręgu 
wyborczego nr 4 - Lipie, za głosowało – 0 radnych, przeciw – 11 radnych, wstrzymało się – 3 radnych. 
Przyjęli natomiast projekt uchwały Nr XLI/ 189/2006 w sprawie zmian w podziale Gminy Łęka 
Opatowska na okręgi wyborcze, ich granic i numerów oraz liczby wybieranych radnych w każdym 
okręgu, złożony przez przewodniczącego rady, gdzie miejscowość Szalonka dopisuje się do okręgu 
wyborczego nr 1 Łęka Opatowska. Za głosowało 13 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymał się 1 radny. 
 
Następnie radni rozpatrzyli projekt uchwały nr XLI/ 190/ 2006 w sprawie regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków. 
Radni dyskutowali wcześniej nad regulaminem w komisjach, ale zrodziły się jeszcze pytania: 
 
1. zakład mięsny chcąc podłączyć się do oczyszczalni ścieków musi wykonać podoczyszczalnię, a co z 

rolnikiem mającym fermę np. świń. 
 
Sekretarz Krzywańska Cecylia odpowiedziała, że uchwała dotyczy regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków, a jeśli chodzi o wywóz fekalii to jest to regulamin utrzymania czystości. 
Sołtys Gąszczak Dariusz wyjaśnił, że gnojowica jest naturalnym nawozem, a  nie ściekiem i wywożona jest 
na pola. Z tego tytułu rolnicy otrzymują dotację na budowę odpowiednich zbiorników. 
 
2. radny Trąpczyński Andrzej ma wątpliwości do zapisu § 6 mówiącego o wpuszczaniu osoby na posesję 

w celu odczytania licznika. Na jakiej podstawie te osoby mogą wchodzić na posesję ? 
 
3. radny Kłodnicki Zdzisław powiedział, że problem mapek podnoszony na komisji został wyjaśniony i za 30 
złotych od użytkownika będą zrobione. 
 
Radca prawny Drzazga Gabriela wyjaśniła radnemu Trąpczyńskiemu, że zgodnie z ustawą o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków w pkt 7   ustawy mówi, że przedsiębiorstwo  po 
okazaniu legitymacji służbowej i upoważnieniu mają prawo wstępu na teren nieruchomości lub do obiektu 
budowlanego należącego do odbiorcy w celu: 
1. zainstalowania lub demontażu wodomierz głównego,  
2. przeprowadzenie kontroli urządzenia pomiarowego, wodomierza głównego, wodomierzy zainstalowanych 
przy punktach czerpania i dokonywania odczytu, wskazań oraz dokonania pomiaru, 
3. przeprowadzania  przeglądów i napraw urządzeń posiadanych przez to przedsiębiorstwo, 
4. sprawdzenia jakości i ilości ścieków odprowadzanych do sieci, 
5. odcięcia przyłącza wodociągowego, lub przyłącza kanalizacyjnego, lub założenia plomp na nie 
zamkniętych zaworach odcinających dostarczanie wody lub do lokalu, 
6. usunięcia awarii przyłącza wodociągowego lub kanalizacyjnego. 
Radca poinformowała również radnych, że projekt uchwały dot. regulaminu dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków analizowała po posiedzeniu komisji oraz tuż przed sesją i proponuje małe 
kosmetyczne zmiany w niektórych zapisach, które wynikają z informacji, orzeczeń nadzorczych które 
zostały wydane w terminie późniejszym  niż otrzymany projekt. Nie znaczy to jednak, że interpretacja 
przepisu może się zmienić i organ nadzorczy może dopatrzyć się błędów. Po analizie dokumentów 
proponuje się  kosmetyczne zmiany. Następnie Radca Prawny omówiła wszystkie proponowane zmiany i je 
wyjaśniła, z czym radni się zgodzili. 
W związku z powyższym Przewodniczący Rady Zimoch Piotr odczytał projekt uchwały nr XLI/190/2006 
w sprawie regulaminu dostarczania wody i odprowadzaniu ścieków i poddał głosowaniu – za 
głosowało  14 radnych (jednogłośnie). 
Następnie radni rozpatrzyli projekt uchwały Nr XLI/191/2006 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2006 
rok. 
Zmiany w budżecie gminy przedstawiła Skarbnik Brząkała Alina i stanowią one załącznik do niniejszego 
protokołu. 
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Skarbnik wyjaśniła, że zmiany dotyczą właściwie tylko zadań zleconych lub dotacji, które muszą zostać 
wydatkowane zgodnie z decyzjami. Dochody zwiększą się o 838.135 złotych. 
Radni nie mieli pytań, w związku z czym Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XLI/191/2006 w 
sprawie zmiany budżetu gminy na 2006 rok -za przyjęciem zmian w budżecie głosowało 14 radnych 
(jednogłośnie). 
 
Pkt 6. Informacja Komendanta Policji o bezpieczeństwie na terenie gminy oraz w powiecie 
 
Informację o bezpieczeństwie na terenie gminy oraz w powiecie przedstawił  powołany w dniu 1 czerwca 
2006 roku zastępca Komendanta Policji w Kępnie Krzysztof Zimny, który pracuje w policji od 14 lat i był 
kierownikiem sekcji prewencji. Jest mieszkańcem gminy Łęka Opatowska.  
Zastępca Komendanta poinformował radnych, że jego informacja na temat bezpieczeństwa oparta jest na 
prowadzonym przez policję programie statystyka, gdzie wprowadzane są dane za cały powiat, natomiast 
dane z terenu gminy Łęka Opatowska zostały opracowane przez dzielnicowego Jana Mikołajczyka. 
Powiat Kępiński jest powiatem bezpiecznym ponieważ wykrywalność przestępstw kształtuje się na 
poziomie 1,26% w całym województwie wielkopolskim. W przeliczeniu na 10 tyś mieszkańców jest to 88,7 
%. 
W roku 2006 we wszystkich przedstawionych sprawozdaniach za 5 miesięcy 2006 ogólnie zanotowano 490 
przestępstw, w analogicznym okresie 2005 roku 407. 
Wykrywalność wszystkich przestępstw jest na poziomie 85%, kryminalnych 69%. 
W tym okresie uszczerbku na zdrowiu doznały 3 osoby (wszystkie sprawy wykryte), w 2005 r. – 9 osób. 
Bójki i pobicie – 5 zdarzeń w roku 2005 brak. 
Kradzieży zanotowano 69 w roku 2005- 87, wykrywalność na poziomie 70% . 
Zanotowano  46 włamań, w roku 2005 – 63, wykrywalność na poziomie 28 – 30%. 
Kradzieży samochodów odnotowano 7 i zostały w 100% wykryte. 
Dokonano 5 rozbojów, w roku 2005 - 7. Uszkodzeń mienia zanotowano 11, w roku 2005 – 7. 
Zanotowano wzrost przestępstw narkotykowych, w roku 2006 odnotowano 21, ku 2005 – 4. 
Jeśli chodzi o gminę Łęka Opatowska to w I półroczu 2005 roku zanotowano 14, w roku 2006 – 3 zdarzenia 
i były to kradzieże.  
 
Radni zadali  następujące pytania  zastępcy Komendanta Policji w Kępnie. 
 
Radny Trąpczyński Andrzej powiedział, że nastąpiła reorganizacja w policji, która dotyczyła również gminy. 
Jakie jest odczucie policji po tej reorganizacji ponieważ odczucia mieszkańców i radnych są negatywne. 
Statystyki policji są bardzo papierkowe, zwłaszcza jeśli chodzi o rozboje, a rzeczywistość jest inna. 
 
Przewodniczący Rady dodał, że kiedy był na terenie gminy posterunek, dzielnicowi byli bardziej widoczny 
niż teraz po reformie. 
 
Z-ca Komendanta Krzysztof Zimny odpowiedział,  że jest to złożony problem, ponieważ jak wszędzie 
brakuje pieniędzy. Struktura policji przed rokiem 2005 była niezgodna z przepisami, dlatego też nastąpiła 
reorganizacja struktury policji. Zgodnie z przepisami ustawy dzielnicowy winien mieć pod sobą od 3 – 5 tyś. 
mieszkańców i na 3 dzielnicowych przypada 1 kierownik.  W związku z tym, że gmina Łęka Opatowska ma 
około 5.200 mieszkańców nastąpiła likwidacja Rewiru Dzielnicowych, który został połączony z Rewirem 
Dzielnicowych w Trzcinicy. Gmina Łęka jest o tyle w dobrej sytuacji, że właściwie zostało dwóch 
poprzednich dzielnicowych, z których jeden dopełnia rejon w Trzcinicy, a zlikwidowano jedynie etat 
kierownika rewiru. Były kierownik rewiru dzielnicowych w Łęce Opatowskiej obecnie zajmuje się sprawami 
wykroczeń i wydawaniem pozwoleń. 
Statystyka nie jest oceną pracy policjantów, ocena pracy powinna odbywać się na zasadzie ankiety. Wtedy 
dopiero można ocenić jakie odczucia ma społeczeństwo powiatu i czy mieszkańcy czują się bezpiecznie. 
Policja otrzymuje co raz więcej obowiązków, za którymi nie idą etaty. 
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Przewodniczący Rady Piotr Zimoch stwierdził, że odczucia społeczeństwa i policji na dole są zupełnie inne 
niż, założenia stawiane na górze. Być może sytuacja się zmieni i góra zacznie słuchać dołu.    
 
Z –ca komendanta Krzysztof Zimny dla przykładu podał dla porównania, że w Nowym Jorku na 400 
mieszkańców przypada 1 policjant, u nas na 2.500 mieszkańców. Dlatego  przestępczość w Nowym  Jorku 
praktycznie wyeliminowano. Gdyby u nas w powiecie przypadał 1 policjant na 400 mieszkańców to winno 
być 135 etatów dzielnicowych w komendzie. Jest to odpowiedź na pytanie co zrobić, żeby było lepiej. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław nie zgodził się ze zdaniem zastępcy komendanta, że po reorganizacji policji, 
gdzie zlikwidowano Rewir Dzielnicowych w Opatowie nic się nie zmieniło. Kiedy na sesji Komendant Policji 
przedstawiał założenia reorganizacji, radny Kłodnicki powiedział, że lepiej gdyby na gminie był jeden 
policjant niż 4 na 3 gminy. Przed wojną był jeden policjant i utrzymywał porządek na całej gminie. 
Radny uważa, że jeden policjant, ale nasz policjant na gminie, który nas zna i był na co dzień w gminie 
wiedział by gdzie się obrócić. Oczywiście w dzisiejszych czasach musiał by mieć inne uprawnienia. 
 
Z-ca komendanta Krzysztof Zimny odpowiedział, że gmina Łęka Opatowska jest jedną z niewielu gmin, 
gdzie zostali dzielnicowi pan Mikołajczyk i pan Kasprzak. Niewątpliwie  odczuwa się brak jednego policjanta  
ponieważ brak jest pana Szuberta, który był kierownikiem rewiru. 
 
Przewodniczący Rady dodał, że prawda jest taka, że przedtem kierownik był na miejscu, a dwóch 
policjantów w terenie. Obecnie, żeby załatwić sprawę trzeba jechać do Trzcinicy. Generalnie 1/3 pracy 
dzielnicowych zajmują sprawy papierkowe. 
 
Radny Flaczyk Jerzy zauważył, że rozpoczęły się wakacje, odczuwa się większy ruch motocykli, większość 
jeździ bez kasków, a wieczorem rozpoczyna się dość ciekawy wyścig ścigaczy, dziurawych tłumików i 
popisywanie.  Najgorszy jest fakt, że małolaty zaczynają siadać za kierownicę samochodu. Jak policja w 
okresie wakacji zwłaszcza wieczorem ma zamiar temu przeciwdziałać.  
 
Z- ca komendanta Krzysztof Zimny odpowiedział, że co roku we wakacje wzmaga się ruch zwłaszcza 
jednośladów. Sekcja ruchu drogowego podejmuje szereg działań i tak 12 lipca odbędzie się akcja 
„Autobus”, gdzie zostaną skontrolowane autobusy turystyczne. Jeśli chodzi o działania prewencyjne 
związane z prędkością, czy prowadzeniem pojazdów przez nieletnich, planuje się wysyłanie na 
poszczególne gminy maksymalnej ilości policjantów. Dzielnicowi również ścigają osoby jeżdżące bez 
kasków. Prawda jest, taka że rzadko kto dostosowuje prędkość do przepisów. Na przykład w  ciągu godziny 
fotoradar potrafi zrobić 1000 zdjęć. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że fakt nagminnego przekraczania prędkości bierze się ze złego stanu 
dróg i braku dróg szybkich. Na zachodzie jeździ się zgodnie z przepisami, ponieważ do drogi ekspresowej 
jedzie się kilka kilometrów, a później drogą szybkiego ruchu lub autostradą. U nas chcąc jechać zgodnie z 
przepisami, to do Ostrowa trzeba by jechać 2 – 3 godziny, choć nie jest to wytłumaczenie. 
 
Zastępca komendanta Krzysztof Zimny stwierdził, że na dzień dzisiejszy mandaty są zbyt niskie i stać nas 
na jego zapłacenie. Na zachodzie, mandaty są dosyć wysokie i ich płacenie się nie kalkuluje. 
 
Więcej pytań radni nie mieli w związku z czym Przewodniczący Rady  podziękował zastępcy Komendanta 
Powiatowego Policji  w Kępnie za przybycie i informację o stanie bezpieczeństwa i ogłosił 10 minutową 
przerwę. 
Po przerwie wznowiono obrady, a na Sali obrad znajdowała się 13 radnych ponieważ radny Flaczyk Jerzy 
opuścił salę obrad.  
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Pkt. 7 . Wolne głosy i wnioski 
 
W tym punkcie zgodnie z prośbą wójta na początku sesji Przewodniczący Rady oddał głos 
przedstawicielowi Telekomunikacji Polskiej Panu Zenonowi Majchrowskiemu, który przedstawił radnym 
program Broadband Everywhere – współpraca Telekomunikacji Polskiej z Jednostkami Samorządu 
Terytorialnego w zakresie budowy społeczeństwa informacyjnego. 
Celem projektu jest zapewnienie szerokopasmowego dostępu do internetu dla wszystkich mieszkańców 
gminy, placówek oświatowych, firm, przedsiębiorstw, administracji. Na projekt ten można otrzymać środki 
strukturalne. 
Dyrektor namawiał radnych do zastanowienia się nad projektem i zachęcił do  skorzystania, mimo, że 
gmina będzie musiała partycypować w kosztach inwestycji. 
 
Przewodniczący Rady zapytał jaki koszt poniesie gmina i czy mamy pewność, że Urząd Marszałkowski 
zwróci nam koszty poniesionej inwestycji. 
 
Przedstawiciel telekomunikacji odpowiedział, że gmina musi pokryć 15% inwestycji z tego około 85% zwróci 
Urząd Marszałkowski. Koszty mogą być niższe niż przedstawione w tabeli na str. 2. 
Po wybudowaniu sieci Telekomunikacja będzie dzierżawiła od gminy sieć, co w ciągu 5 lat nakłady winny 
się zwrócić. 
 
Radny Trąpczyński Andrzej stwierdził, że sceptycznie podchodzi  do tej propozycji ponieważ chcąc założyć 
telefon czy internet czekał bardzo długo, teraz zaproponowano mi nowe atrakcyjne oferty ze względu na 
płacenie wysokich rachunków, co w rezultacie dało większy rachunek telefoniczny i nie można się z tej 
oferty wycofać. Jeśli sieć ma być Telekomunikacji, i chcecie nam zrobić dobrze do idźcie do banku i weźcie 
kredyty  w wysokości 240 tyś. złotych na inwestycję. To że pańska siostra w małej miejscowości nie ma 
internetu to jest Pana wina, bo w porównaniu do innych państw, nawet tych nowo wstępujących do unii 
europejskiej, cena za internet jest najwyższa. Wasza firma boi się tego, że wkrótce ruszy Internet 
przewodami elektrycznymi, powiedział radny. 
 
Radny Appel Józef zauważył, że jeżeli gmina wyłoży pewną kwotę  na inwestycję to kredytuje 
Telekomunikację. Tak samo było przy zakładaniu telefonów na gminie. 
 
Wyjaśnienia przedstawiciela Telekomunikacji nie zadowoliły radnych. Przewodniczący Rady zaproponował 
więc, aby radni zapoznali się z zagadnieniem, porozmawiali wśród znajomych, przeanalizowali.  
Telekomunikacja niech przygotuje umowę, którą radni spokojnie rozważą, przyglądną się możliwością 
gminy. Po sesji wakacyjnej można  wrócić do tematu. 
Do tej pory wrażenia z kontaktów z telekomunikacją  są raczej  negatywne, miejmy nadzieje, że to się 
zmieni. Przewodniczący podziękował za wystąpienie. 
 
Następnie głos zabrał przewodniczący rady i wrócił do wcześniejszego wystąpienia czy to pan Starosta 
powinien wystąpić do wójta, czy wójt do Starosty w sprawie porozumienia. Przewodniczący stanął na 
stanowisku, że skoro gmina jest zainteresowana drogą to winniśmy wystąpić z porozumieniem i 
wystosować pismo,  bo się okaże pod koniec roku, że zagadnienie nie zostanie zrealizowane. Cieszy fakt, 
że wójt wysłał pismo informujące o zarezerwowaniu środków na drogę.  
 
Radny Błażejewski Andrzej zaproponował aby udać się na spotkanie ze Starostą. Niech osoby 
zainteresowane pojadą i upewnią się, że zaplanowane powiatowe inwestycje drogowe dot. naszej gminy 
będą zrealizowane. 
 
Radny Trąpczyński Andrzej powiedział, że skoro w budżecie Starostwa są zaplanowane pieniądze na 
inwestycje drogowe, wystarczy tylko pojechać i przypomnieć się Staroście.  
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Radny wrócił jeszcze do tzw. lekarzówki w Opatowie twierdząc, że jak najszybciej należy przygotować 
pomieszczenie i działać w  kierunku  jego zagospodarowania, pomyśleć o gabinecie stomatologicznym. 
Radni z Opatowa są zdania, że nie ma co czekać. 
 
Radny Zalewski Leszek zwrócił uwagę, aby wójt rozmawiając w sprawie ośrodka w Opatowie zwrócił uwagę 
na wymogi zwłaszcza Sanepidu. Bo jeśli gabinety są i funkcjonują to mogą funkcjonować, natomiast 
stworzenie nowego gabinetu jest dużym problemem ze względu na wymagania. Radny przypomniał jaki 
problem był z uruchomieniem punktu aptecznego w Łęce Opatowskiej, podobnie w Kępnie w nowej 
przychodni Bio- Med., którą nie chcą odebrać do dnia dzisiejszego. Radny uważa, że  w obecnym  budynku  
nie jest możliwe utworzenie jeszcze jednego gabinetu lekarskiego i stomatologicznego, a jeśli tak to wiąże 
się z ogromnymi nakładami finansowymi i należy się nad tym dobrze zastanowić. 
 
Radny Nawrot Ignacy poruszył sprawę rolników, którzy swego czasu oddali część swojej ziemi na drogę,  i 
do dnia dzisiejszego naliczany jest podatek rolny. Sprawa nie jest załatwiona, wójt na razie na wniosek 
rolnika podatek umarzał. Pytając w geodezji zapewniono, że sprawa zostanie załatwiona, a nie jest. Sprawa 
się ciągnie już 30 lat, kończy się kadencja rady i radny prosi wójta o interwencję w tej sprawie. 
 
Radny Zalewski Leszek przedstawiciel Rady Gminy   do Rady Społecznej ZOZ-u w Kępnie poinformował, 
że odbyło się posiedzenie, na którym omówiono sprawy finansowe i podjęto kilka mało znaczących uchwał. 
Sytuacja finansowa ZOZU jest dobra. Dług na koniec 2005 roku wyniósł około 40 tyś. złotych. 
Oszczędności  odbywają się to kosztem personelu. Od nowej kadencji samorządów szpitale będą w 
chodzić w tzw. sieć i szpital chce w tą sieć wejść ponieważ zapewni to funkcjonowanie szpitala dla całego 
powiatu. W związku z tym niezbędne będą środki finansowe na przebudowę szpitala. 
 
Wójt Gminy Szalek Wacław ustosunkował się do porozumienia w sprawie drogi w Biadaszkach, zapewnił, 
że postara się dotrzeć do Pana Starosty i dowiedzieć się na jakim etapie są przygotowania do modernizacji 
dróg na naszej gminie. 
Odnośnie ośrodka zdrowia w Opatowie wójt zobowiązał się porozmawiać w Sanepidzie o warunkach 
stworzenia nowych gabinetów. Zgodnie z rozporządzeniem na dzień dzisiejszy budynek spełnia wszystkie 
normy. W  związku z tym, że budynek ośrodka jest nasz  NFOZ poinformował, ze mamy prawo 
zaproponowania i jego wydzierżawienia następnemu lekarzowi nie koniecznie Panu Kołciowi, jeśli zostaną 
spełnione warunki: lekarz musi być w POZ, musi mieć 6 lat praktyki itp.. 
Jeśli chodzi o gabinet stomatologiczny, do tej pory nikt się nie zgłosił, ponieważ na jego wyposażenie 
potrzeba około 100 tyś. złotych. Wielkość gabinetu w ośrodku jest odpowiadająca wymogom, a poczekalnia 
może być wspólna z gabinetem lekarskim.  
 
Przewodniczący Rady poprosił, aby w jak najszybszym terminie uzyskać odpowiedź od mieszkańców 
Piasek co z ziemią sołecką, ponieważ trzeba dać odpowiedź wnioskodawcy Panu Jóźwiakowskiemu L.. 
 
Radny Błażejewski Andrzej w imieniu Zarządu Straży OSP w Biadaszkach poprosił o dofinansowanie na 
remontu  strażnicy. Koło Gospodyń Wiejskich zobowiązało się, że dofinansuje remont komina, prace zostały 
rozpoczęte i na obietnicy się skończyło. Straż zorganizowała zabawę, zarobili 550 złotych, ale brakuje 
jeszcze około 1000 - 1.400 złotych. Radny poprosił o przychylenie się do prośby, tym, bardziej, że co roku 
w zawodach sportowo -; pożarniczych Biadaszki wystawiają 4 drużyny.  
 
Wójt Gminy Szalek Wacław spytał, dlaczego teraz, po uchwaleniu budżetu myśli się o takich sprawach. 
 
Przewodniczący Rady zaproponował, aby pani skarbnik przeanalizowała budżet przeznaczony na straże i 
znalazła pieniądze na wsparcie społecznej inicjatywy. 
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Radna Skotnik Elżbieta poinformowała radnych, że na Turnieju Wsi w Perzowie wieś sołecka Siemianice 
zajęła w tym roku  drugie miejsce. 
Radna jeszcze raz podziękowała za wspaniały plac zabaw w Siemianicach. 
 
Następnie Przewodniczący Rady Zimoch Piotr poinformował, że do Rady wpłynęło pismo od Pani Dyrektor 
Szkoły Podstawowej w Trzebieniu z prośbą o odpowiedź w sprawie nadania imienia szkole podstawowej w 
Trzebieniu. 
Przewodniczący ponowił apel do Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu o 
rozpatrzenie w trybie pilnym wniosku. 
 
Radny Zalewski Leszek Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia …. wyjaśnił, że sprawa była poruszana 
na komisji i nikt z jej członków nie miał nic przeciwko nadaniu imienia Jana Pawła II szkole w Trzebieniu. 
Przewodniczący nie widzi potrzeby zwoływania ponownie komisji tylko przygotowania na najbliższą sesję 
projektu uchwały w tym temacie.  
 
Przewodniczący Rady uznał wypowiedź jako  pozytywna opinię komisji i w najbliższym czasie poinformuje 
dyrektor o tym fakcie, aby przygotowała wniosek do wójta o przygotowanie projektu w tej sprawie. 
Następnie Przewodniczący odczytał  pismo Wydziału Środowiska i Rolnictwa Wielkopolskiego Urzędu 
Wojewódzkiego w sprawie zaopiniowania projektu planu ochrony rezerwatu przyrody „ Las łęgowy w Dolinie 
Pomianki”, położonego na terenie Leśnego Zakładu Doświadczalnego w Siemianicach. Pismo wpłynęło 26 
czerwca i w ciągu 30 dni zobowiązuje do podjecie opinii. W związku z tym, że w miesiącu  planowana jest 
przerwa wakacyjna Przewodniczący zapytał co radni proponują. Radni uznali, że należy temat podjąć i 
wyrazić opinię. 
 
Wójt Gminy Szalek Wacław poinformował radnych, że projekt ten nie wnosi nic nowego, a jest pewnym 
uregulowaniem prawnym istniejącego rezerwatu przyrody „Las łęgowy w Dolinie Pomianki”. Projekt zaleca 
postawienie czterech tablic informacyjnych na obrzeżach rezerwatu i zawiera opis wszystkich 
występujących roślin. Z tego tytułu nie ma żadnych kosztów, a rezerwat nikomu nie szkodzi. 
   
   Po przedstawieniu w/w tematu Przewodniczący rady Gminy Zimoch Piotr poprosił radnych o wydanie 
opinii poprzez głosowanie, kto z radnych jest za przyjęciem projektu planu ochrony rezerwatu przyrody „Las 
łęgowy w Dolinie Pomianki”. Za jego przyjęciem głosowało 12 radnych (w momencie głosowania na Sali 
obrad na 15 radnych było obecnych 12). 
 
Radny Trąpczyński Andrzej spytał kiedy będzie rozpatrywany regulamin utrzymania czystości. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że regulamin może być omówiony w  miesiącu cierpieniu, jeżeli jest taka 
wola radnych. Prawdopodobnie w drugiej połowie sierpnia odbędzie się sesja. Odpowiednio wcześniej radni 
zostaną powiadomieni o terminie spotkania i regulamin zostanie omówiony. 
 
Pkt 8. Zakończenie sesji 
 
Wobec tego, że radni nie mieli więcej uwag i pytań Przewodniczący Rady o godz. 14:20 zamknął obrady 
XLI sesji Rady Gminy Łęka Opatowska, dziękując za przybycie.  
 
 
    Protokółowała: 
 
Wiesława Biegasik 
 



 


